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Statsminister Anders Fogh Rasmussens svar på spørgsmål nr. S162 stillet af Jeppe Ko-
fod (S).

Spørgsmål:

Er statsministeren enig i udenrigsministerens udtalelser om, at det er »helt uaccepta-
belt« og »særligt skuffende«, at Bush-regeringen ikke vil fortælle den danske regering, 
om dansk luftrum er blevet krænket?

Svar:

Jeg er bekendt med de spørgsmål, der fra dansk side er stillet til USA og de svar, der 
fra amerikansk side er givet, i forbindelse med udarbejdelsen af redegørelsen vedrø-
rende hemmelige CIA-flyvninger i Danmark, Grønland og Færøerne, jf. bilag 32 til 
redegørelsen. Jeg kan henvise til redegørelsens konklusioner og anbefalinger herom. 

Jeg er endvidere bekendt med udenrigsministerens opfølgning på de amerikanske svar, 
som jeg støtter fuldt ud. Jeg er enig i, at det er skuffende, at vi ikke fik et mere præcist 
svar på spørgsmålet om de konkrete flyvninger. Jeg finder det samtidig positivt, at 
USA den 22. oktober 2008 har fremsendt en skriftlig garanti for, at der ikke i fremti-
den vil blive gennemført transport af tilbageholdte gennem dansk, grønlandsk og fæ-
røsk luftrum uden udtrykkelig, forudgående tilladelse fra de danske myndigheder. 


